

This map of the first vertical derivative of the magnetic field was derived from data acquired during an aeromagnetic survey carried out by Goldak Airborne Surveys during the period November 19, 2008 to December 19, 2009. The survey was conducted over the Yukon region of Canada. The nominal traverse and control line spacings were, respectively, 400 m and 2 400 m, and the aircraft flew at a nominal terrain clearance of 150 m. Traverse lines were oriented N42°E with orthogonal control lines oriented N90°E. The survey used the latest version of the International Reference Frame Global Positioning System data and inspection of ground images recorded by a vertically-mounted video camera. The survey was flown on a pre-determined flight surface to minimize differences in magnetic field between the survey and traversal lines. The data were computer-analyzed to obtain a mutually leveled set of flight-line magnetic data. The leveled values were then used to compute the first vertical derivative of the magnetic field. The vertical derivative (IGRF) defined at an altitude of 1142 m for the year 2009.00 was then removed. Removal of the IGRF, representing the magnetic field of the Earth's core, produces a residual component related to the crustal magnetic anomalies.

The first vertical derivative of the magnetic field is the rate of change of the magnetic field in the vertical direction. Computation of the first vertical derivative removes long-wavelength features of the magnetic field and significantly improves the resolution of short-wavelength features. The map shows the coincidence of the zero-value contour with vertical contacts at high magnetic latitudes (Hood, 1985).

Digital versions of this map, corresponding digital profile and gridded data, and similar data for adjacent aeromagnetic surveys can be downloaded, at no charge, from Natural Resources Canada Geoscience Information System website (<http://gsc.nrcan.gc.ca/aeromag/>). The same products are also available, for a fee, from the Geological Data Centre, Geological Survey of Canada, 615 Booth Street, Ottawa, Ontario, K1A 0E9.
Telephone: (613) 955-5200, email: geosales@gsc.nrcan.gc.ca.

Copies of this map may also be purchased from Geoscience Information and Sales, Yukon Geological Survey, Government of Yukon, P.O. Box 2703 (K1C 0E9), Whitehorse, Yukon, Y1A 2C6. Telephone: (867) 633-5200, email: geosales@gov.yk.ca, website: <http://www.geology.gov.yk/publications.html>.

Dérivée première verticale du champ magnétique

Cette carte de la composante résiduelle du champ magnétique total a été dressée à partir de données acquises lors d'un levé aéromagnétique exécuté par la société Goldak Airborne Surveys pendant la période du 19 novembre au 19 décembre 2008 à 2009. La trajectoire et les intervalles de vol étaient de 400 m et 2 400 m respectivement, et l'avion volait à une hauteur nominale de 150 m au-dessus du sol. Les lignes de vol étaient orientées N42°E, perpendiculairement aux lignes de contrôle. La trajectoire de vol a été réalisée sur une surface de vol pré-déterminée pour minimiser les différences entre le champ magnétique de l'IGRF et les tracés de vol. Les lignes de contrôle et les lignes de vol étaient évaluées à l'aide d'un GPS et d'une caméra vidéo installée à la verticale. La carte montre la coïncidence de la courbe de valeur zéro et des contacts verticaux avec les failles latentes magnétiques (Hood, 1985).

La dérivée première verticale du champ magnétique représente la vitesse à laquelle varie le champ magnétique suivant la verticale. La courbe de la dérivée première verticale supprime les courbes de grande longueur d'onde du champ magnétique et améliore la résolution des anomalies rapprochées ou superposées. L'une des propriétés des cartes de la dérivée première est que la courbe de valeur zéro est en concordance avec les contacts verticaux de la croûte terrestre.

La dérivée première verticale du champ magnétique représente la vitesse à laquelle varie le champ magnétique suivant la verticale. La courbe de la dérivée première verticale supprime les courbes de grande longueur d'onde du champ magnétique et améliore la résolution des anomalies rapprochées ou superposées. L'une des propriétés des cartes de la dérivée première est que la courbe de valeur zéro est en concordance avec les contacts verticaux de la croûte terrestre.

On peut télécharger gratuitement, depuis la section sur les Données aéromagnétiques de l'Entrepôt de données géoscientifiques de Ressources naturelles Canada à l'adresse Web <http://gsc.nrcan.gc.ca/aeromag/>, les données numériques correspondantes en format profil et en format maillé ainsi que des copies similaires issues des levés aéromagnétiques adjacents. On peut se procurer les mêmes produits, moyennant un paiement, à partir du Bureau des publications de la Commission géologique du Canada, 615, rue Booth, Ottawa (Ontario) K1A 0E9. Téléphone: (613) 955-5200, courriel: info@gsc.nrcan.gc.ca.

Les cartes sont aussi en vente chez Geoscience Information and Sales, Commission géologique du Yukon, 615, rue Booth, Whitehorse (Yukon) Y1A 0E9. Téléphone: (867) 633-5200, courriel: geosales@gov.yk.ca, site Internet: <http://www.geology.gov.yk/publications.html>.

References/Références

Hood, P.J., 1985. Gradient measurements in aeromagnetic surveying. *Geophysics*, v. 50, p. 891–902.

PANIMETRIC SYMBOLS

SYMBOLS PLANIMÉTRIQUES
Topographic contour
Drainage
Road
Limited use road
Power line
Bulding
Flight line
115-000
115-010
115-020
115-030
115-040
115-050
115-060
115-070
115-080
115-090
115-100
115-110
115-120
115-130
115-140
115-150
115-160
115-170
115-180
115-190
115-200
115-210
115-220
115-230
115-240
115-250
115-260
115-270
115-280
115-290
115-300
115-310
115-320
115-330
115-340
115-350
115-360
115-370
115-380
115-390
115-400
115-410
115-420
115-430
115-440
115-450
115-460
115-470
115-480
115-490
115-500
115-510
115-520
115-530
115-540
115-550
115-560
115-570
115-580
115-590
115-600
115-610
115-620
115-630
115-640
115-650
115-660
115-670
115-680
115-690
115-700
115-710
115-720
115-730
115-740
115-750
115-760
115-770
115-780
115-790
115-800
115-810
115-820
115-830
115-840
115-850
115-860
115-870
115-880
115-890
115-900
115-910
115-920
115-930
115-940
115-950
115-960
115-970
115-980
115-990
115-000

